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SINTEZA OBIECȚIILOR, PROPUNERILOR ȘI RECOMANDĂRILOR 

la proiectul de hotărâre a Consiliului de Administrație al Agenției Naționale pentru Reglementare în Comunicații Electronice și 

Tehnologia Informației privind aprobarea plăților pentru utilizarea spectrului de frecvențe radio 

 

 

Nr.  Recomandări parvenite Poziţia   

ANRCETI 

Argumentarea poziţiei ANRCETI 

  

S.A.”Orange Moldova” 

  

1.  Orange Moldova a examinat proiectul Hotărârii 

menționate mai sus și își exprimă profunda îngrijorare în 

legătură cu intenția ANRCETI de a majora cuantumul plăților 

pentru utilizarea spectrului de frecvențe radio, fapt care va 

genera o creștere cu peste 20% a sumei totale a plăților 

respective*. Analiza comparativă a cuantumului plăților 

stabilite prin Hotărârea Guvernului nr. 951/2020 și a 

cuantumului plăților care se propune în proiect se anexează. 

*Considerăm că motivele invocate în fundamentarea 

economico-financiară din nota informativă pentru asemenea 

majorare nu sunt întemeiate: 

- Contrat dinamicii inflației, valoarea pieței comunicațiilor 

electronice s-a redus de la 6 440 milioane lei în anul 2018 la 6 

287 milioane lei în anul 2023. 

- majorarea de 2,3 ori a salariului în perioada anilor 2018-

2023 și a salariului mediu de 31 367 lei, invocate de 

ANRCETI, au fost calculate cumulativ pentru sectorul 

Se acceptă 

parțial  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

După cum a fost menționat în Nota informativă la 

proiectul de hotărâre a Consiliului de Administrație al 

ANRCETI privind aprobarea plăților pentru utilizarea 

spectrului de frecvențe radio, plățile respective au fost 

stabilite astfel încât să acopere cheltuielile curente, dar și 

investiționale ale ANRCETI. 

Notăm că în cadrul ANRCETI, inclusiv urmare a fuziunii 

acesteia cu IP SNMFR, activează, pe lângă specialiști din 

domeniul comunicațiilor electronice, și specialiști din 

domeniul IT, care se ocupă de elaborarea, gestionarea și 

mentenanța produselor program. Astfel, în vederea 

menținerii și atragerii de personal calificat este necesară 

asigurarea acestora cu salarii competitive. 
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comunicațiilor electronice și pentru sectorul IT. Ultimul nu 

este reglementate de ANRCETI, are o pondere de 3 ori mai 

mare în PIB decât sectorul comunicațiilor electronice și 

salariații din sectorul IT se bucură de salarii considerabil mai 

mari decât cei din sectorul comunicațiilor electronice (40 395 

lei față de 19 092 lei, conform BNS). Astfel, salariul mediu în 

sectorul comunicațiilor electronice este, în prezent, cu circa 

10% mai mic decât salariul mediu al angajaților ANRCETI 

(19 092 lei față de circa 21 000 lei, conform notei 

informative). 

- Cuantumul mai multor plăți pentru serviciile IP SNMFR 

a fost majorat substanțial prin Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020, de exemplu: 

• tariful pentru “Rețea serviciului mobil-terestru 

celular” a fost majorat de la 366 lei la 674 lei (+84%); 

• tariful pentru “Stație liniilor radioreleu” a fost majorat 

de la 292 lei la 648 lei (+122%); 

• tariful pentru restul serviciilor a fost majorat cu până 

la 10%. 

 

În cadrul consultărilor publice, furnizorii s-a u opus acestor 

majorări, motivând că: 

• IP SNMFR a inclus costurile unice legate de 

deplasarea în teren pentru efectuarea măsurătorilor pentru 

fiecare sector, tehnologie și stație de radiocomunicații în parte, 

chiar dacă asemenea măsurători se efectuează în cadrul unei 

singure deplasări (la o singură stație sunt măsurate mai multe 

sectoare și tehnologii, în cadrul unei deplasări sunt măsurate 

mai multe stații); 

• IP SNMFR a inclus costurile unice legate de 

deplasarea în teren pentru efectuarea măsurătorilor pentru 

fiecare linie de radioreleu în parte, chiar dacă 9 din 10 linii de 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mai mult, odată cu implementarea de către furnizorii de 

comunicații mobile a rețelelor 5G, inclusiv urmare a 

concursului pentru eliberarea licenţelor de utilizare a 

frecvenţelor radio care urmează să aibă loc în anul 2024, vor 

fi necesare investiții suplimentare în echipamente și produse 

program față de cele planificate pentru a asigura o activitate 

conformă în ceea ce privește managementului spectrului de 

frecvențe radio.    

 

Totodată, menționăm că ANRCETI a revăzut cuantumul 

plăților din Tabelul 1, în vederea micșorării acestora.  

Suplimentar, subliniem faptul că nu vor mai fi percepute 

plăți pentru serviciile de măsurări tehnice pentru darea în 

exploatare a stațiilor de radiocomunicații mobile și stațiilor 

linie releu, toate plățile aplicabile anterior conform tarifelor 

I.P. “SNMFR” (inclusiv Cap. 7 Anexa 2 la HG 951/2020), 

fiind incluse în cuantumul unic al plăților lunare pentru 

utilizarea spectrului. Ținând cont că prețurile  propuse la 

pozițiile 1-3 din Tabelul 1 au fost micșorate, Tabelul 4 a fost 

exclus din proiect.    
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radioreleu se instalează pe stațiile de radiocomunicații mobile 

noi construite, când IP SNMFR merge și face măsurătorile 

concomitent la stația de radiocomunicații mobile și linia de 

radioreleu. Mai mult ca atât, în cadrul unei deplasări sunt 

măsurate, de regulă, mai multe linii de radioreleu. 

Plățile pentru utilizarea benzii de frecvențe 3600 

MHz, unde un furnizor va avea nevoie de o lărgime 

de bandă de 5-10 ori mai mare decât în alte benzi (cel 

puțin 100 MHz), se majorează de 3 ori. 

Remarcăm că suma cu care se majorează plățile 

lunare pentru asigurarea compatibilității 

electromagnetice depășește cu mult suma plăților 

unice pentru calculul compatibilității 

electromagnetice etc., care se exclud în proiectul 

nou. 

De asemenea, coeficientul aplicat pentru banda 

1500 MHz, care poate fi utilizată doar în mod SDL 

(legătură descendentă) și nu poate fi utilizată în mod 

SUL (legătură ascendentă), ar trebui, în mod normal, 

să constituie 0,5 (adică 50% din tarif), dar nu de 0,7. 

Vă atragem atenția că, odată cu implementarea 

programului de management al spectrului radio 

pentru anii 2021-2025, volumul de frecvențe 

procurate de furnizori se va majora semnificativ 

(peste 1,5 ori), iar suma totală a plăților pentru 

utilizarea spectrului de frecvențe radio va crește cu 

cel puțin 20%, chiar și fără majorarea tarifelor 

actuale stabilite prin Hotărârea Guvernului nr. 

 

 

 

 

 

Se acceptă 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Se acceptă 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A fost micșorat cuantumul plății de utilizare a 

frecvențelor radio pentru Rețele de comunicații electronice 

capabile să furnizeze servicii publice de comunicații 

electronice mobile/fixe de bandă largă (IMT, IMT-2020 sau 

evoluțiile acestora) sau GSM în benzile de frecvențe 3 - 6 

GHz. 

 

 

 

 

Pentru benzile de frecvență ce pot fi utilizate, conform 

condițiilor speciale tip de licență, exclusiv în mod SDL 

(legătură descendentă suplimentară) sau SUL (legătură 

ascendentă suplimentară) pentru plățile prevăzute la pct. 1-7 

a fost modificat coeficientul din 0.7 în 0.5 

Coeficientul de multiplicare nu este obligatoriu din punct de 

vedere matematic deoarece tariful este stabilit per MHz, 

respectiv faptul că utilizarea este doar SDL/SUL nu 

diminuează cantitatea de MHz. 

Prin urmare, deși apliarea unui coeficient de multiplicare 

nu este necesară ANRCETI acceptă propunerea formulată.  
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951/2020, și aceasta în situația în care valoarea pieței 

comunicațiilor mobile rămâne relativ constantă. 

Creșterea costului spectrului de frecvențe radio ar 

avea ca efect reducerea investițiilor în extinderea, 

densificarea și modernizarea rețelelor, precum și 

scăderea atractivității benzilor de frecvențe care 

urmează a fi expuse la concurs, generând riscul că o 

mare parte din acest spectru va rămâne nesolicitat și 

nevalorificat. 

Furnizorii au promovat și susținut absorbția IP 

SNMFR de către ANRCETI cu scopul de a optimiza 

cheltuielile generale și administrative legate de 

gestionarea spectrului de frecvențe radio, mizând pe 

micșorarea cuantumului plăților pentru serviciile 

prestate de IP SNMFR. 

Mizăm în continuare pe faptul că ANRCETI își 

va revedea propunerile inițiale privind aceste plăți, 

cel puțin pentru a nu admite majorarea lor în raport 

cu valorile plătite anterior. 

 

 

Cu privire la costul spectrului de frecvențe radio 

menționăm că Prin Legea 207/2023 pentru modificarea unor 

acte normative (fortificarea autorităţii de reglementare în 

domeniul comunicaţiilor electronice şi sincronizarea 

termenului de valabilitate a licenţelor de utilizare a 

frecvenţelor radio) a fost modificat termenul de valabilitate a 

licenţelor de utilizare a canalelor sau frecvenţelor radio 

eliberate în situaţia în care numărul licenţelor este limitat, de 

la 15 ani la 25 de ani, ceea ce de facto reprezintă o reducere 

considerabilă a costului anualizat al resurselor de spectru. 

  

S.A.”Moldcell” 

  

1.  Considerăm necesară efectuarea unei analize a 

impactului de reglementare asupra pieței, 

inclusiv asupra consumatorului final, a noilor tarife 

care se propun a fi implementate, fiindcă 

la moment această analiză lipsește în Nota 

Informativă. Drept sursă de inspirație pentru 

Se acceptă 

parțial 

După cum a fost menționat în Nota informativă la proiectul de 

hotărâre a Consiliului de Administrație al ANRCETI privind 

aprobarea plăților pentru utilizarea spectrului de frecvențe radio, 

plățile respective au fost stabilite astfel încât să acopere 

cheltuielile curente, dar și investiționale ale ANRCETI. 
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analiza respectivă ar putea servi rapoartele GSMA 

cu privire la impactul tarifelor de spectru 

asupra consumatorilor. Spre exemplu Raportul 

GSMA 

https://www.gsma.com/spectrum/wpcontent/upload

s/2019/09/Impact-of-spectrum-prices-on-

consumers.pdf subliniază faptul că 

o creștere a costului de spectru cu 1% are un impact 

lunar asupra prețurilor la serviciile oferite 

consumatorilor de 0,2% la serviciile voce și 0,5% la 

serviciile data. 

Cu privire la costul spectrului de frecvențe radio menționăm 

că prin Legea 207/2023 pentru modificarea unor acte normative 

(fortificarea autorităţii de reglementare în domeniul 

comunicaţiilor electronice şi sincronizarea termenului de 

valabilitate a licenţelor de utilizare a frecvenţelor radio) a fost 

modificat termenul de valabilitate a licenţelor de utilizare a 

canalelor sau frecvenţelor radio eliberate în situaţia în care 

numărul licenţelor este limitat, de la 15 ani la 25 de ani, ceea ce 

de de facto reprezintă o reducere considerabilă a costului de 

spectru. 

Totodată, menționăm că ANRCETI a revăzut cuantumul 

plăților din Tabelul 1, în vederea micșorării acestora.  

Ținând cont că prețurile propuse la pozițiile 1-3 din Tabelul 1 

au fost micșorate, Tabelul 4 a fost exclus din proiect.    

 

 

2.  Este important de a lua în considerare faptul că, în 

cadrul discuțiilor cu autoritățile RM 

referitor la posibilitatea operatorilor de a implementa 

benevol a tarifelor Roaming Like Home 

cu UE, furnizorii au solicitat ca măsură 

compensatorie: ”Reducerea considerabilă a tarifelor 

pentru serviciile de asigurare a compatibilității 

electromagnetice (prevăzute de condițiile de 

licență) și de măsurare tehnice pentru darea în 

exploatare a stațiilor de radiocomunicații 

mobile și stațiilor linie releu care în decembrie 2020 

au fost dublate fără o argumentare 

Nu se acceptă Menționăm că scrisoarea ATIC nr. 563 din 01.03.2023 a fost 

expediată înainte de modificările efectuate la Legea 

comunicațiilor electronice nr. 241/2007 (prin Legea 207/2023) 

prin care a fost modificat termenul de valabilitate a licenţelor de 

utilizare a canalelor sau frecvenţelor radio eliberate în situaţia în 

care numărul licenţelor este limitat, de la 15 ani la 25 de ani,  , 

ceea ce de facto reprezintă o reducere considerabilă a costului 

anualizat al resurselor de spectru. 

Suplimentar, subliniem faptul că nu vor mai fi percepute plăți 

pentru serviciile de măsurări tehnice pentru darea în exploatare a 

stațiilor de radiocomunicații mobile și stațiilor linie releu, toate 

plățile aplicabile anterior conform tarifelor I.P. “SNMFR” 
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întemeiată. Raportate la populație, PIB/cap de 

locuitor și volumul pieței serviciilor mobile, 

tarifele actuale sunt printre cele mai scumpe din 

Europa.” (se anexează scrisoarea ATIC din 

01.03.2023). 

(inclusiv Cap. 7 Anexa 2 la HG 951/2020), fiind incluse în 

cuantumul unic al plăților lunare pentru utilizarea spectrului. 

3.  În prevederile Proiectului este indicat că prezenta 

hotărâre are ca obiect ”stabilirea plăților 

pentru utilizarea spectrului de frecvențe radio”. 

Totodată, din contextul Proiectului înțelegem 

că unele plăți ar substitui/ar fi echivalentul unor plăți 

indicate în Condițiile speciale tip de 

licență pentru utilizarea frecvențelor/canalelor radio 

din benzile de frecvențe 791-821/832- 

862 MHz, 890- 915/935-960 MHz, 1710 - 

1785/1805 - 1880 MHz și 1920-1980/2110-2170 

MHz, în scopul furnizării rețelelor și serviciilor 

publice de comunicații electronice mobile și fixe 

terestre aprobate prin HCA ANRCETI nr. 31/2014 

cu modificările ulterioare (în continuare 

Condiții de licență), însă observăm că denumirea 

acestor plăți diferă substanțial, ceea ce 

creează incertitudine și confuzie cu privire la 

echivalența acestora. În special, în Proiect plățile 

sunt denumite ca ”plăți pentru utilizarea spectrului”, 

însă în Condițiile de licență acestea sunt denumite că 

”plăți pentru serviciile prestate titularului”. 

Se acceptă  ANRCETI a demarat procedura de modificare a Condițiilor 

speciale tip de licență pentru utilizarea frecvențelor/canalelor 

radio din benzile de frecvențe 791-821/832-862 MHz, 890- 

915/935-960 MHz, 1710 - 1785/1805 - 1880 MHz și 1920-

1980/2110-2170 MHz, în scopul furnizării rețelelor și 

serviciilor publice de comunicații electronice mobile și fixe 

terestre, aprobate de  ANRCETI în vederea armonizării 

acestora cu prevederile proiectului. 
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Astfel, conform punctului 15 al Condițiilor de 

licență, la subpunctul 10 este indicat că Furnizorul 

este obligat să achite către I.P.”SNMFR” plățile 

pentru serviciile prestate titularului licenței 

800/900/1800/2100 MHz] de către I.P.”SNMFR”, 

cuantumul cărora se stabilește în baza prevederilor 

relevante ale Metodologiei de calculare a tarifelor și 

a Nomenclatorului serviciilor prestate de Instituția 

Publică „Serviciul Național de Management al 

Frecvențelor Radio” și a cuantumului tarifelor la 

acestea, aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020 (Monitorul Oficial al Republicii Moldova, 

2021, nr 22-32 art.32) (în continuare Hotărârea 

Guvernului nr. 951/2020), sau către ANRCETI, 

plățile pentru utilizarea frecvențelor atribuite prin 

licența [800/900/1800/2100 MHz], aprobate de 

ANRCETI în conformitate cu Legea nr. 241/2007, 

după cum urmează: 

a) să achite I.P.”SNMFR” pentru frecvențele radio 

[800/900/1800/2100 MHz] deținute următoarele 

plăți: 

i. plata pentru calculul, coordonarea, notificarea și 

avizarea pentru fiecare bloc de frecvențe alocat, 

stabilită în conformitate cu prevederile pct. 4.2.1, 

Cap. 3 al Anexei 2 la Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020, care se achită o singură dată pe durata 

termenului de valabilitate a licenței 
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[800/900/1800/2100 MHz], în termen de 30 de zile 

de la începerea utilizării oricărei frecvențe din 

subbanda de frecvențe din cadrul benzilor 800 MHz, 

900 MHz sau 1800 MHz atribuită prin licența 

[800/900/1800/2100 MHz]; 

i1. plata pentru calculul, coordonarea, notificarea și 

avizarea pentru fiecare bloc de frecvențe alocat, 

stabilită în conformitate cu prevederile pct. 4.2.2, 

Cap. 3 al Anexei 2 la Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020, care se achită o singură dată pe durata 

termenului de valabilitate a licenței 

[800/900/1800/2100 MHz], în termen de 30 de zile 

de la începerea utilizării oricărei frecvențe din 

subbanda de frecvențe din cadrul benzii 2100 MHz 

atribuită prin licența [800/900/1800/2100 MHz]; 

ii. plata pentru asigurarea compatibilității 

electromagnetice pentru fiecare bloc de frecvențe 

alocat, stabilită în conformitate cu prevederile pct. 

4.2.1, Cap. 5 al Anexei 2 la Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020, care se achită anual, în decursul a 30 de 

zile de la începerea utilizării oricărei frecvențe din 

subbanda de frecvențe din cadrul benzilor 800 MHz, 

900 MHz sau 1800 MHz atribuită prin licența 

[800/900/1800/2100 MHz] și în continuare până la 

31 martie a fiecărui an. În primul și ultimul an 

calendaristic de valabilitate a licenței 

[800/900/1800/2100 MHz], plata dată se calculează 
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proporțional perioadei de utilizare (în luni) raportate 

la un an (12 luni); 

ii1. plata pentru asigurarea compatibilității 

electromagnetice pentru fiecare bloc de frecvențe 

alocat, stabilită în conformitate cu prevederile pct. 

4.2.2, Cap.5 al Anexei 2 la Hotărârea Guvernului nr. 

951/2020, care se achită anual, în decursul a 30 de 

zile de la începerea utilizării oricărei frecvențe din 

subbanda de frecvențe din cadrul benzii 2100 MHz 

atribuită prin licența [800/900/1800/2100 MHz] și în 

continuare până la 31 martie a fiecărui an. În primul 

și ultimul an calendaristic de valabilitate a licenței 

[800/900/1800/2100 MHz], plata dată se calculează 

proporțional perioadei de utilizare (în luni) raportate 

la un an (12 luni); 

iii. plata pentru efectuarea măsurărilor parametrilor 

tehnici de dare în exploatare ale stațiilor de bază și 

legăturilor microundă (relee), conform tarifelor 

I.P.”SNMFR” în vigoare, care se achită o singură 

data. 

b) pentru frecvențele legăturilor microundă (relee) 

pentru rețelele de radiocomunicații mobile digitale 

celulare:….” 

Astfel, reieșind din faptul că noțiunile cu privire la 

plăți diferă în ambele acte și Condițiile de licență fac 

referiri la Hotărârea de Guvern 951/2020, 

considerăm necesar de a armoniza prevederile 
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Condițiilor de licență cu prevederile Proiectului prin 

modificarea concomitentă a Condițiilor de licență. 

Luând în considerație cele expuse mai sus, dorim să 

menționăm că suntem îngrijorați de faptul că 

majorările de tarif ar putea avea impact nefavorabil 

asupra pieței și suntem deschiși la dialog. 
  

IP Compania ”Teleradio-Moldova” 

  

1  Potrivit prevederilor art. 41 alin. (1) din Codul 

serviciilor media audiovizuale al Republicii 

Moldova “Bugetul furnizorului public național de 

servicii media se constituie din subvenții de la 

bugetul de stat și din venituri proprii”. Totodată alin. 

(2) al aceluiași articol stabilește “Subvențiile de la 

bugetul de stat se stabilesc anual, prin legea 

bugetului de stat,...”. Ținem să remarcăm că bugetul 

IP Compania ”Teleradio-Moldova” pentru anul 

2024, precum și pentru anii precedenți, este unul 

deficitar, prin urmare instituția nu dispune de 

mijloace financiare pentru a achita tarifele propuse a 

fi majorate. 

În contextual celor relatate furnizorul public național 

IP Compania ”Teleradio-Moldova” își exprimă 

dezacordul față de majorarea tarifelor pentru 

utilizarea spectrului de frecvențe radio, propuse spre 

consultare publică.    

Se acceptă Au fost efectuate modificări la proiect. Totodată, 

menționăm că, pentru autoritățile publice și instituțiile 

finanțate de la bugetul de stat al Republicii Moldova, 

proiectul prevede (la Nota 5) de la Tabelul 1) aplicarea unui 

coeficient de multiplicare de 0.2 pentru plățile prevăzute la 

tabelul respectiv. 
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Întreprinderea de Stat ”Radiocomunicații” 

  

1 Deși urmare a procesului de reorganizare prin 

absorbție a celor două instituții ANRCETI și IP 

“Serviciul de Management al Spectrului de 

Frecvențe”, au fost optimizate un șir de procese, 

după cum este menționat și în Nota informative la 

respectivul proiect de hotărâre, ceea ce a permis 

ajustarea statelor de personal, și respective, ceea ce 

inevitabil a permis și optimizarea costurilor 

operaționale, după doar jumătate de an de la 

furnizare este propusă majorarea tarifelor pentru 

utilizarea spectrului de frecvențe radio.  

Tarifele pentru utilizarea frecvențelor radio, propuse 

spre aprobare, sunt duble față de cele aplicate în 

prezent. Prin urmare, punerea în aplicare a acestor 

tarife, în anul curent va majora costurile operaționale 

suportate de furnizorii de rețele de comunicații 

electronice și va avea un impact negative asupra 

rezultatului din activitatea lor economico-financiară, 

dat fiind faptul, că fiecare furnizor are deja aprobat 

un buget de cheltuieli pentru anul curent. 

În cazul Î.S.”Radiocomunicații”, activitatea căreia 

constă preponderant (cca 80 la sută) în furnizarea de 

rețele publice de televiziune și radiodifuziune este și 

mai complicat, deoarece este vorba despre alocații 

din bugetul de stat. În conformitate cu Legea 

Se acceptă 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Au fost efectuate modificări la proiect prin diminuarea 

cuantumului plăților anuale pentru utilizarea resurselor de 

spectru radio din cadrul serviciului de radiodifuziune. 

 De asemenea, subliniem faptul că nu vor mai fi percepute 

plăți pentru serviciile de avizare a asignării de frecvențe 

radio, măsurări tehnice, elaborare a caietului de sarcini, 

expertiza a proiectelor tehnice etc., toate aceste plăți 

aplicabile anterior conform tarifelor I.P. “SNMFR” (inclusiv 

Cap. 3, 4, 6, 7 Anexa 2 la HG 951/2020) fiind incluse în 

cuantumul unic al plăților lunare pentru utilizarea spectrului, 

fapt care va diminua povara financiară asupra furnizorilor de 

radiodifuziune, în mod special la punerea în funcțiune a unor 

stații și rețele noi de radiocomunicații. 
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60/2022 pentru modificarea unor acte normative, 

furnizarea Multiplexului a de TV digitală terestră 

(MUX A) este subvenționată din bugetul de stat. 

Ar fi de remarcat și faptul, că salariul mediu, la care 

faceți referință în Nota informative, este într-adevăr 

salariul pe domeniul “Informații și comunicații” în 

întregime. În același timp, potrivit datelor Biroului 

Național de Statistică pentru anul 2023, distinct pe 

domeniul “Activități de servicii în tehnologia 

informației”, care include și activități de 

programare/elaborare soft-uri și care nu intră în sfera 

de reglementare/activitate a ANRCETI, aceasta a 

constituit 40016 lei  și doar 19077 lei pe domeniul  

“Comunicații electronice”, deci se constată că 

salariul mediu al unui angajat al ANRCETI 

depășește cu circa 10 la sută salariul mediu pe 

domeniul “Comunicații electronice”. Pentru 

comparație, menționăm că salariul mediu lunar al 

unui angajat al Î.S.”Radiocomunicații” pentru anul 

2023 a constituit 16642 lei și în cazul nostru este și 

mai iminent riscul de migrare a specialiștilor 

calificați de la întreprindere. Și în anul curent acest 

risc sporește, deoarece în prezent încă nu au fost 

ajustate grilele de salarii ale angajaților reieșind din 

cuantumul salariului minim pe țară în mărime de 

5000 lei stabilit începând cu 1 ianuarie 2024 prin HG 

nr. 985 din 06.12.2023, în virtutea faptului că la 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nu se acceptă 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Notăm că în cadrul ANRCETI, inclusiv urmare a fuziunii 

acesteia cu IP SNMFR, activează, pe lângă specialiști din 

domeniul comunicațiilor electronice, și specialiști din domeniul 

IT, care se ocupă de elaborarea, gestionarea și mentenanța 

produselor program. Astfel, în vederea menținerii și atragerii de 

personal calificat este necesară asigurarea acestora cu salarii 

competitive. 
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etapa actuală alocațiile bugetare pentru asigurarea 

funcționării rețelei de televiziune digitală terestră 

sunt prevăzute doar la nivel de o treime din cele 

necesare până la finele anului. 

De asemenea, în situația actuală, când întreprinderile 

cu infrastructura critică sunt obligate să fortifice 

securitatea cibernetică, paza, măsurile antiteroriste, 

iar în consecință sunt necesare surse financiare 

enorme, pe care întreprinderea încă nu le-a 

identificat, această majorare ne mai aduce o povară 

suplimentară. 

În concluzie menționăm că nu considerăm oportună 

modificarea tarifelor, pe segmentul nostru de 

activitate, pe parcursul anului curent.  

 

 
  

Director adjunct ANRCETI    Silvia BOJOGA 

 


